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116. møde.  

Torsdag den 14. september kl. 9. 

Formanden: Udvalget angående 
forslag til lov om ændring af udskrivnings- 

loven, 
forslag til lov om ændring af lignings- 

loven, 
forslag til lov om ændring af lov om op- 

krævning af indkomst- og formueskat for 
personer m. v. (Kildeskat), 

forslag til lov om en særlig afgift ved over- 
dragelse af fast ejendom, 

forslag til lov om ændring af lov om to- 
baksafgifter, 

forslag til lov om ændring af lov om af- 
gift af spiritus m. m., 

forslag til lov om ændring af lov om af- 
gift af benzin, 

forslag til lov om forhøjelse af vægtafgif- 
ten af motorkøretøjer m. v. og 

forslag til lov om ændring af lov om folke- 
pension. (Nedsættelse af folkepensionsbi- 
drag) 
har afgivet betænkning over nævnte lovfor- 
slag. Eksemplarer er omdelt. 

Udvalget til valgs prøvelse har afgivet 
beretning. Eksemplarer er omdelt. 

Medlem af folketinget Flemming Jensen 
har meddelt mig, at han ønsker til ministe- 
ren for kulturelle anliggender at stille føl- 
gende spørgsmål: 

홢Vil ministeren optage forhandling med 
Danmarks radio med henblik på særlige 
udsendelser i radio og tv for ældre?" 
Spørgeren ønsker skriftligt svar. 

Medlem af folketinget Knud Østergaard 
har meddelt mig, at han ønsker til finans- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Efter det i fjernsynet oplyste skylder 
firmaet Haldor Topsøe staten tre millioner 
kroner i forfalden kildeskat. Vil ministe- 
ren oplyse, hvilke foranstaltninger man 
har iværksat for at inddrive dette beløb?" 
Spørgeren ønsker skriftligt svar. 

Medlem af folketinget Henning Jensen 

har meddelt mig, at han ønsker til finans- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren overveje en ændring af 
beskatningsformen af soldaterløn og hjem- 
sendelsespenge? ?" 
Spørgeren ønsker skriftligt svar. 

Medlem af folketinget Henning Andersen 
har meddelt mig, at han ønsker til finans- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren overveje at indføre 
pligt til, at al kildeskat fra virksomhe- 
derne skal indsættes på en særskilt konto 
i et pengeinstitut, samtidig med at skatten 
fratrækkes lønmodtagerens løn?" 
Spørgeren ønsker skriftligt svar. 

Formanden: Da der ikke foreligger be- 
tænkning om den første sag på dagsordenen, 
skal jeg lade denne sag udgå. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af udskrivningsloven. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
238) findes i tidenden sp. 7412, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de otte følgende sager på dags- 
ordenen, nemlig: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af ligningsloven. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
239) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var,, ikke stillet ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om opkrævning af indkomst- 
og formueskat for personer m. v. (Kildeskat). 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
240) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 
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Anden behandling ctl forslag til lov om en 
særlig afgift ved overdragelse af fast ejendom. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
241) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
. betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om tobaksafgifter. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
242) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om afgift af spiritus m. m. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
243) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om afgift af benzin. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
244) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
forhøjelse af vægtafgiften af motorkøretøjer 
m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
245) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var stillet 4 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om folkepension. (Nedsættelse 
af folkepensionsbidrag). 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
246) findes i tidenden sp. 7413, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 3379). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagenes 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Orla Møller: Jeg har taget den megøt om- 
fangsrige mappe med bilag fra udvalgs- 
arbejdet med på talerstolen i dag. Det kan 
tjene til illustration af to ting. 

For det første det omfangsrige arbejde, 
der er sket i udvalget om de forslag,, vi nu 
skal behandle. Der er vitterligt arbejdet 
meget energisk i de få dage, vi har haft til 
behandling af denne sag, og det vil være 
helt urigtigt, om nogen på baggrund af 
dette skulle mene, at forslagene ikke har 
fået en tilstrækkelig god og dybtgående be- 
handling. 

Men jeg kan også bruge denne mappe til 
illustration af en anden ting. Der er i denne 
mappe adskillige bilag, som det har taget 
mange timer at udarbejde,, og som det har 
kostet i den forbindelse tusindvis af kroner 
at få udarbejdet. Jeg vil godt have det 
nævnt, fordi det kolossale arbejde, som vi 
pålægger administrationen mange gange i 
vore offentlige organer, betyder, at vores 
administrationsapparat svulmer op. Dette 
er måske kun en flig af den debat, vi normalt 
har om administrationsapparatets svulmen, 
men det må være rimeligt at få sagt, at 
skal vi nedskære på disse områder, må vi 
også nedskære nogle af ,de krav, vi normalt 
stiller. Det må vel være sådan, at vi får 
muligheder for at grave i dybden med tin- 
gene, men undertiden kunne vi nok gøre 
det på en noget mere fornuftig måde, end 
tilfældet er. 


